



Protokół Nr XIII/16  
z posiedzenia Rady Gminy Bobrowice

w dniu 30 listopada 2016r.

Na ogólną liczbę 14 radnych na sali obrad obecnych było 15 radnych, co według Przewodniczącego Rady stanowiło kworum zdolne do podejmowania prawomocnych uchwał.

- Lista obecności radnych stanowi załącznik do protokołu.

**Ponadto w posiedzeniu udział wzięli:**

1. Marek Babul- Wójt Gminy
2. Beata Wasyłyk-Sosnowska – Sekretarz Gminy
3. Teresa Kula – Skarbnik Gminy
4. Marcin Jagodziński – Radny Powiatowy
5. Przedstawiciel Gazety Tygodniowej

- Lista obecności gości zaproszonych stanowi załącznik do protokołu.

**Proponowany porządek posiedzenia:**

1. Otwarcie obrad XIII sesji Rady Gminy.
2. Przyjęcie proponowanego porządku obrad.
3. Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji.
4. Informacja Przewodniczącego Rady o działaniach podejmowanych w okresie międzysesyjnym.
5. Sprawozdanie Wójta o pracy Urzędu Gminy w okresie międzysesyjnym.
6. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zatwierdzenia Gminnego Programu Przeciwdziałania Narkomanii dla Gminy Bobrowice na rok 2017.
7. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zatwierdzenia Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych dla Gminy Bobrowice na rok 2017.
8. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie uchwalenia programu współpracy Gminy Bobrowice z organizacjami pozarządowymi oraz innymi podmiotami prowadzącymi działalność pożytku publicznego na 2017 rok.

9. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie regulaminu utrzymania czystości i porządku na terenie gminy Bobrowice.
10. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie kolejnej umowy dzierżawy (Szczepan Ostrowski).
11. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie kolejnej umowy dzierżawy (Maria Łęcka).
12. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej dla Województwa Lubuskiego.
13. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej dla Powiatu Krośnieńskiego.
14. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej Gminy Bobrowice na lata 2016 – 2019.
15. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmian w uchwale budżetowej na rok 2016.
- 15a. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie rozpatrzenia skargi na działalność Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej.
16. Informacja o stanie realizacji zadań oświatowych Gminy Bobrowice w roku szkolnym 2015/2016.
17. Analiza oświadczeń majątkowych.
18. Interpelacje i zapytania radnych.
19. Odpowiedzi na interpelacje zgłoszone na poprzednich sesjach.
20. Wolne wnioski i informacje.
21. Zamknięcie obrad XIII sesji Rady Gminy.

#### Ad. 1

Otwarcie XIII sesji o godzinie 10<sup>00</sup> dokonała Przewodnicząca Rady Gminy Mariola Szajek witając radnych oraz zaproszonych gości oraz nowo wybranego sołtysa wsi Brzezinka Pana Arkadiusza Brzeskiego.

Następnie Radni złożyli podziękowania dla p. Agnieszki Hołownia za pełnienie zastępstwa wręczając jej kwiaty oraz upominek.

#### Ad. 2

Przyjęcie proponowanego porządku obrad.

Przewodnicząca poddała pod głosowanie porządek obrad, do którego Sekretarz zaproponowała następujące zmiany: wprowadzenie pkt 15a – „Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie rozpatrzenia skargi na działalność Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej”, informując przy tym, że analiza skargi była przedmiotem ostatniego posiedzenia Komisji Rewizyjnej. Sekretarz wyjaśniała: dość szybko i sprawnie to poszło, więc postanowiliśmy do porządku posiedzenia wrzucić odpowiedź na skargę, aby Skarżąca mogła szybciej uzyskać odpowiedź na nurtujące ją pytania. W przeciwnym wypadku musielibyśmy to przesunąć do następnej grudniowej sesji, a nie widzę takiej potrzeby skoro komisja dość jednoznacznie zajęła stanowisko, sprawa jest jasna i klarowna i nie budzi żadnych wątpliwości. Komisje miały możliwość zapoznania się z uchwałą na swoich posiedzeniach i otrzymały uchwałę mailem.

Radny Murawa złożył wniosek o nagrywanie posiedzeń komisji rady. Przewodnicząca poinformowała, że zostanie to poddane pod głosowanie w punkcie wnioski.

Przewodnicząca poddała pod głosowanie zaproponowane zmiany do porządku, które zostały przyjęte jednogłośnie 14 głosami „za”.

Następnie Przewodnicząca poddała pod głosowanie porządek obrad wraz z wprowadzonymi zmianami, który został przyjęty jednogłośnie 14 głosami „za”.

### Ad. 3

Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji.

Przewodnicząca otworzyła dyskusję.

*Radny Murawa* – mam uwagi do protokołu, nie wszystko jest zapisane tak jak powinno być, zadawałem pytania odnośnie analizy finansowej oczyszczalni ścieków i są tam poprzekręcane odpowiedzi. Chciałbym odsłuchać nagranie i wtedy naniosę poprawki.

*Przew. Szajek* – proszę się umówić z pracownikiem.

Przewodnicząca poddała pod głosowanie przyjęcie protokołu, w wyniku którego protokół z XII sesji Rady Gminy Bobrowice z dnia 6 września 2016r. został przyjęty 10 głosami „za”, 2 „przeciw” i 2 „wstrzymującymi się”.

*O godz. 10:05 na salę posiedzeń przybył Radny Borowiak, toteż od tej chwili kworum liczyło 15 radnych.*

### Ad. 4

Przewodnicząca Rady Mariola Szajek przedstawiła Informację o swoich działaniach w okresie międzysesyjnym.

Poinformowała także, że podjęto działania w celu zorganizowania szkolenia na wniosek radnego Nadolnego, które odbędzie się 8 grudnia 2016r. z prośbą o obecność.

- o Informacja stanowi załącznik do niniejszego protokołu.

### Ad. 5

Wójt Marek Babul przedstawił swoje sprawozdanie o pracy Urzędu Gminy w okresie międzysesyjnym.

Dyskusja:

*Radny Murawa* – gdzie w Bobrowicach będą te punkty świetlne wykonane?

*Wójt* – na nowo wykonanej drodze z polbruku.

*Radny Murawa* – a co z wnioskiem, o to żeby zamontować koło p. Rowińskich?

*Przew. Szajek* – to już będziemy dyskutować we wnioskach i interpelacjach.

- o Sprawozdanie stanowi załącznik do niniejszego protokołu.

#### Ad. 6

*Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zatwierdzenia Gminnego Programu Przeciwdziałania Narkomanii dla Gminy Bobrowice na rok 2017.*

Przewodnicząca otworzyła dyskusję. Uwag nie było.

W wyniku głosowania uchwała została podjęta jednogłośnie 15 głosami „za”.

- Uchwała stanowi załącznik do niniejszego protokołu.

#### Ad. 7

*Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zatwierdzenia Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych dla Gminy Bobrowice na rok 2017.*

Przewodnicząca otworzyła dyskusję. Uwag nie było.

W wyniku głosowania uchwała została podjęta jednogłośnie 15 głosami „za”.

- Uchwała stanowi załącznik do niniejszego protokołu.

#### Ad. 8

*Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie uchwalenia programu współpracy Gminy Bobrowice z organizacjami pozarządowymi oraz innymi podmiotami prowadzącymi działalność pożytku publicznego na 2017 rok.*

Przewodnicząca otworzyła dyskusję. Uwag nie było.

W wyniku głosowania uchwała została podjęta jednogłośnie 15 głosami „za”.

- Uchwała stanowi załącznik do niniejszego protokołu.

#### Ad. 9

*Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie regulaminu utrzymania czystości i porządku na terenie gminy Bobrowice.*

Przewodnicząca otworzyła dyskusję.

*Radny Grudziński* – ja miałem uwagi, czy to zostało uwzględnione?

*Sekretarz* – zostanie to uwzględnione przy następnych poprawkach, ponieważ musiałyby wszystkie pięć gmin członkowskich mieć je również, ja sobie to zanotowałam i przy następnych zmianach przekażę te uwagi do „Międzygminnego Związku Gospodarowania Odpadami Komunalnymi”.

*Radny Grudziński* – to wszystkie gminy muszą mieć jednolity regulamin?

*Sekretarz* – tak, przy okazji najbliższych zmian postaramy się, żeby były te zmiany naniesione.

*Radny Murawa* – czy nie możemy tego w grudniu przegłosować na kolejnej sesji, żebyśmy mieli już kompletną i dobrze zrobioną uchwałę?

*Sekretarz* – pozostałe gminy otrzymały już w takiej formie i nikt nie wnosił zastrzeżeń i w poszczególnych gminach to już się odbywa, tj. głosowanie nad tą treścią regulaminu.

*Radny Murawa* – tylko uchwalamy regulamin, który tak jak pan Andrzej stwierdził posiada błędy.

*Sekretarz* – regulamin był analizowany przez Nadzór Prawny Wojewody, dostałam od Nadzoru wykreślenia i uzupełnienia jaki on powinien być i ja w takiej formie i treści naniosałam poprawki. Państwo możecie się nie zgadzać, że brzmi to w taki, a nie inny sposób, ale takie otrzymaliśmy wytyczne, że tak powinien wyglądać, wszystkie pięć gmin otrzymały z „MZGOK” regulamin o takiej formie i treści, ponieważ taka jest akceptowana przez Nadzór Prawny. Zanotowałam uwagi i przy wprowadzaniu następnych zmian, może inna gmina też będzie jakies miała wprowadzimy je, bo do tej pory żadna z pięciu gmin nie miała uwag.

*Radny Grudziński* – nie wiemy czy nie miała.

*Sekretarz* – nie, bo nie było takich sygnałów z „MZGOK”, ponieważ z przewodniczącym analizowaliśmy to.

*Radny Grudziński* – ja mam takie wrażenie, że albo ktoś czyta to i czyta, żeby czytać, bo czyta niekoniecznie ze zrozumieniem, bo są takie zapisy, które nie do końca powinny się tu znaleźć. Dwa razy przepisywane to jest na ilość pisanie? Ja myślę, że powinno być na jakość pisane.

*Radny Murawa* – moim zdaniem powinniśmy wysłać te uwagi Pana Andrzeja do przewodniczącego, żeby się na ten temat wypowiedział i w grudniu możemy spokojnie tą uchwałę przegłosować.

*Przew. Szajek* – głosować będziemy nad uchwałą dzisiaj, albo zostanie przyjęta albo odrzucona, to zależy od radnych.

*Wójt* – jest przyjęty porządek obrad, wniesione uwagi skonsultujemy z Nadzorem Prawnym i jeśli Nadzór uzna, że można je wnieść, to wniesiemy, bo na chwilę obecną mamy ściśle wytyczne z Nadzoru. Można wnieść różne zmiany, ale Nadzór Prawny je odrzuci. Na chwilę obecną pięć gmin przyjmuje taką uchwałę, a następne zmiany będzie można wnieść za około pół roku. Na chwilę obecną musimy przyjąć tą uchwałę, żeby to mogło funkcjonować.

*Radny Nadolny* – ja rozumiem z wypowiedzi Wójta, czy nam się podoba, czy nie, czy jakąś uwagę wniesiemy, to mamy głosować „za”, a nie ma innego wyjścia nie podlega w ogóle dyskusji to wszystko. Jak są uwagi, to przenosimy uchwały.

*Przew. Szajek* – każdy głosuje według własnego sumienia, po to głosujemy, żeby się każdy wypowiedział, czy jest „za” czy „przeciw”.

*Sekretarz* – poprzednia nasza uchwała była taka jak zawsze i Nadzór Prawny Wojewody uchylił ją, usuwając wiele zapisów, ponieważ zmieniły się interpretacje sądów, orzeczenia, stanowisko Nadzoru w pewnych sprawach. Nadzór przekreślił niektóre zapisy, więc ja w tej formie i treści zrobiłam to tak jak mi nakazano. A następnie powiedziano każdej z pięciu gmin, że Bobrowice

mają wzorcowo i mają stosować się do nich. Wysłaliśmy to do „MZGOK”, które rozesłało regulamin pozostałym gminom. Państwo możecie się z tym nie zgadzać takie jest Państwa prawo, ja tu nie mogę Państwu niczego narzucić, tylko tłumaczę jaką drogę przeszła ta uchwała.

*Radny Murawa* – dla mnie to jest niezrozumiałe, fajnie że to Pani zrobiła, to może trzeba było to dać radnym, żeby to przeczytali i dopiero rozsyłać dalej. A jeżeli my to dostajemy tylko po to, żeby podnieść rękę, to chyba jest nie taka kolejność.

*Przew. Szajek* – przystąpimy do głosowania i okaże się komu projekt uchwały się podoba, a komu się nie podoba, nie możemy narzucać swojego zdania.

W wyniku głosowania uchwała została podjęta 12 głosami „za” i 3 „przeciw”.

- Uchwała stanowi załącznik do niniejszego protokołu.

#### **Ad. 10**

*Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie kolejnej umowy dzierżawy (Szczepan Ostrowski).*

Przewodnicząca otworzyła dyskusję. Uwag nie było.

W wyniku głosowania uchwała została podjęta jednogłośnie 15 głosami „za”.

- Uchwała stanowi załącznik do niniejszego protokołu.

#### **Ad. 11**

*Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie kolejnej umowy dzierżawy (Maria Łęcka).*

Przewodnicząca otworzyła dyskusję. Uwag nie było.

W wyniku głosowania uchwała została podjęta jednogłośnie 15 głosami „za”.

- Uchwała stanowi załącznik do niniejszego protokołu.

#### **Ad. 12**

*Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej dla Województwa Lubuskiego.*

Przewodnicząca otworzyła dyskusję. Uwag nie było.

W wyniku głosowania uchwała została podjęta jednogłośnie 15 głosami „za”.

- Uchwała stanowi załącznik do niniejszego protokołu.

#### **Ad. 13**

*Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej dla Powiatu Krośnieńskiego.*

Przewodnicząca otworzyła dyskusję. Uwag nie było.

W wyniku głosowania uchwała została podjęta jednogłośnie 15 głosami „za”.

- Uchwała stanowi załącznik do niniejszego protokołu.

#### **Ad. 14**

*Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej Gminy Bobrowice na lata 2016 – 2019.*

Przewodnicząca otworzyła dyskusję. Uwag nie było.

W wyniku głosowania uchwała została podjęta 14 głosami „za” i 1 „wstrzymującym się”.

- o Uchwała stanowi załącznik do niniejszego protokołu.

#### **Ad. 15**

*Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmian w uchwale budżetowej na rok 2016.*

*Skarbnik* – zadanie na wykonanie dokumentacji projektowej nie nazywa się na „na rozbudowę istniejącej biologicznej oczyszczalni ścieków w Dychowie” tylko „na przebudowę oczyszczalni ścieków w Dychowie”, tak zgodnie z wnioskiem unijnym będzie się to zadanie nazywało.

*Radny Nadolny* – zmiany w budżecie dajemy 30.000 zł na projekt, ale to robimy w tym roku 2016? W tym roku mamy wydać 30.000 zł i jest kolejne 30.000 zł, ja tak liczę po chłopsku to jest 60.000 zł, które ma być wydane.

*Skarbnik* – żeby podpisać umowę musimy mieć te środki w budżecie, a w przyszłym roku mamy to w budżecie, bo ja będę to płacić, więc ja muszę fizycznie mieć te pieniądze w budżecie na 2017r. Jeszcze autopoprawką będą Państwo mieli 10.000 zł na wykonanie analizy kosztów do tego projektu.

*Radny Nadolny* – czy musi być autopoprawka?

*Skarbnik* – musi, bo nie możemy podpisać umowy, jeżeli nie ma zapewnionych środków w budżecie.

*Radny Nadolny* – dla mnie jest, że w tym roku musimy wydać 60.000 zł.

*Skarbnik* – nie będą wydane, bo jeszcze z tych 30.000 zł ja w tym roku muszę zabrać 10.000 zł. Umowy będą zawarte w tym roku, ale dotyczące przyszłego roku.

*Wójt* – ale nie będą wydane, nie możemy zawrzeć umowy na 2017r. jak nie mamy pieniędzy.

*Skarbnik* – jak będzie płatność w przyszłym roku przesuniemy te środki z tego roku na to samo zadanie, ale na przyszły rok.

*Wójt* – umowa opiewa na 30.000 zł i nie może przekroczyć więcej jak 30.000 zł.

W wyniku głosowania uchwała została podjęta 13 głosami „za”, 1 „przeciw” i 1 „wstrzymującym się”.

- o Uchwała stanowi załącznik do niniejszego protokołu.

#### **Ad. 15a**

*Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie regulaminu utrzymania czystości i porządku na terenie gminy Bobrowice.*

Przewodnicząca otworzyła dyskusję.

*Radny Nadolny* – czemu skarga została skierowana do Komisji Rewizyjnej?

*Przew. Szajek* – bo taka była moja wola.

*Radny Nadolny* – to jest prywatna komisja? Moja wola jest taka, bo ja też jestem radnym z takim samym mandatem, materiały powinna rozpatrzeć każda komisja, każdy radny. Tak się to robi wybiórczo, że pięć osób rozpatruje, a dziesięć może się wcale nie przyglądać temu. Moja wola jest trochę inna.

*Radny Grudziński* – czy OPS ma informację bo tu jest czerwiec, mamy w tej chwili koniec listopada dlaczego ta procedura tyle trwa?

*Sekretarz* – OPS jest tylko organem przesyłającym dokumenty i to wszystko.

*Radny Grudziński* – w uzasadnieniu mamy, że mąż tej Pani jest za granicą?

*Sekretarz* – tak. Procedura jest następująca, jak osoby ubiegają się o zasiłki jeżeli opiekują się członkiem rodziny z ZUS-u, to GOPS zbiera dokumentację, przesyła do ZUS-u i na tym się zaczyna i kończy rola Ośrodka Pomocy. Tak samo w tym przypadku Ośrodek zbiera dokumentację i następnie OPS przesyła dokumenty do marszałka województwa i tam marszałek nie ma obowiązku informowania OPS-u, Ośrodek jest traktowany jako punkt zbiorczy dokumentów i to wszystko. Tylko przekazuje dokumenty i tam należałoby się dowiadywać. Pani nie jest jedyną osobą skarżącą się i nierozumiejącą procedur w tym zakresie, bo wiele mieszkańców przychodzi do wójta, do mnie i skarży się na działalność OPS, gdyż nie rozumieją procedur jakie w tym zakresie obowiązują. Na posiedzeniu Komisji Rewizyjnej pani kierownik odczytała przykładową odpowiedź Regionalnego Ośrodka skierowaną do jednej z naszych mieszanek, która również czeka na środki 500+ gdyż współmałżonek pracuje za granicą. Marszałek Województwa tłumaczy, że mieszkamy w strefie przygranicznej wiele osób pracuje za granicą, w związku z powyższym jest wiele wniosków skierowanych o 500+ do Marszałka Województwa. Oni muszą ustalić, gdzie ta osoba pracuje, czy od tej osoby odprowadzane są składki, a następnie wystąpić do rządu niemieckiego o zwrot tych środków i to wszystko trwa.

*Radny Grudziński* – mogę też procedury zrozumieć, ale chcę się postawić w roli tej matki i czy Ośrodek ma wiedzę, czy ten mąż łoży na dziecko?

*Sekretarz* – kwestia łożenia męża na dziecko nie ma znaczenia, bo 500+ należy się matce dziecka z racji posiadania dziecka. Zasady są takie, że jeżeli oboje małżonkowie pracują na terenie Polski i kwalifikują się to te świadczenie wypłaca Gminny Ośrodek Pomocy Społecznej, jeżeli zachodzi ta kolizja, że jeden współmałżonek pracuje za granicą, wtedy GOPS nie ma żadnej kompetencji w wypłacie, gdyż to świadczenie przejmuje na siebie państwo, gdzie ten współmałżonek pracuje.

*Wójt* – nasz OPS poinformował w ciągu 7 dni tą Panią jak wygląda ta sytuacja, gdzie ma się zgłosić po informację, czyli do Urzędu Marszałkowskiego, Ośrodek nie jest stroną i nie może się dopytywać.



W wyniku głosowania uchwała została podjęta 13 głosami „za”, 1 „przeciw” i 1 „wstrzymującym się”.

- Uchwała stanowi załącznik do niniejszego protokołu.

#### Ad. 16

Informacja o stanie realizacji zadań oświatowych Gminy Bobrowice w roku szkolnym 2015/2016. Przewodnicząca poinformowała, że informacja została przesłana radnym, następnie otworzyła dyskusję. Uwag nie było.

- Informacja stanowi załącznik do niniejszego protokołu.

#### Ad. 17

Analiza oświadczeń majątkowych. Przewodnicząca poinformowała, że informacja została przesłana radnym. Uwag nie było.

#### Ad. 18

Interpelacje i zapytania radnych.

*Radny Murawa* – pytanie dotyczy ostatniej sesji, pytałem o lustro koło p. Kramarza zabrałem p. Prystarza ze sobą, powiedziałem o co chodzi i wydaje mi się, że przyznał mi rację, czy coś w tej sprawie jest robione?

*Wójt* – to jest nasza droga?

*Radny Murawa* – pan Adam mówił, że na naszej działce można postawić lustro tam gdzie jest targowisko i można w tym miejscu bez problemu na naszej działce postawić.

*Wójt* – to postawimy.

*Radny Murawa* – kolejne pytanie, to pytanie, które było na sesji czerwcowej, wtedy otrzymałem informację, że nic się nie dzieje w tej sprawie odnośnie mostków wyremontowania ich i pomalowania barierek, które są w tamtej okolicy, gdyż moim zdaniem jest to niebezpieczne miejsce i kiedyś może dojść do tragedii, bo tam kiedyś dziecko spadnie jest tam 2,5 metra wysoko, to będzie problem. Wiem, że to nie jest nasze, czy coś przy nich jest robione, ewentualnie czy to jest powiatu i czy zostały wysłane jakieś pisma w tej sprawie?

*Wójt* – ten mostek w dalszym ciągu jeszcze nie przejeźliśmy, jesteśmy w trakcie rozmów przejęcia i zrobimy to we własnym zakresie. To nie jest takie proste i szybkie do przejęcia, ale nie niemożliwe i w tym kierunku idziemy.

*Radny Murawa* – tylko to według mnie trochę długo trwa, bo to jest ponad rok czasu, kiedy ta sprawa wypłynęła i dalej jest problem. Kolejna sprawa, czy dzieje się coś w sprawie chodnika koło cmentarza, też to było na czerwcowej sesji i mówił Pan, że był z radną Waszkiewicz na rozmowach u dyrektora i że sprawy brną i chciałbym wiedzieć na jakim etapie jest załatwianie.

*Wójt* – sprawy są w toku, na chwilę obecną udało nam się załatwić chodnik w Strużce, a sprawa chodnika w Bobrowicach została przesunięta na rok przyszły i będzie kontynuowana.

*Radny Murawa* – kiedy możemy oczekiwać jakiś konkretów w tej sprawie?

*Wójt* – myślę, że w styczniu, lutym znowu przejedziemy się z radną i będziemy rozmawiać.

*Radny Murawa* – chciałem tylko przypomnieć, że p. Chinalska radna województwa kiedyś załatwiła nam środki na ten chodnik i nasz wkład miał być nie duży. My mieliśmy zrobić projekt, ewentualnie wykupić ziemię te które byłyby pod tym chodnikiem, a województwo miało wykonać ten chodnik. My do tego nie przystąpiliśmy i sprawa jest odwlekana, a jest to bardzo często uczęszczana droga i myślę, że to powinien być nasz priorytet.

*Wójt* – istotnie p. Ania miała zamiar, ale nie udało jej się załatwić pieniędzy, wspierała nas i wspiera cały czas w sprawie tego chodnika, ale finansów nie załatwiła żadnych, więc w tym roku dalej będziemy kontynuować sprawę. Te działki o których mowa wydzielimy i przekazemy im na własność i wtedy będzie można budować ten chodnik. Tak to wygląda, nikt do tej pory nie załatwił nam żadnych pieniędzy, ale wsparcie p. Ani cały czas mamy i na pewno nam pomoże i w końcu w przyszłym roku uda nam się zrobić ten chodnik, o który od wielu lat zabiegamy.

*Radny Murawa* – z wiedzy którą posiadam ja i rozmowach z p. Chinalską, Urząd nawet nie odpisał na pisma, które były skierowane do Urzędu i mi p. Chinalska wytłumaczyła to tak, że pieniądze są i Zarząd Dróg Wojewódzkich to wykona, jeżeli my zrobimy takie, a nie inne rzeczy, czyli mieliśmy zrobić projekt i wykupić działki, ale to nie zostało zrobione. Potem w naszej rozmowie z Panem mówił Pan, że zajmuje się tą sprawą, rok minął, a sprawa dalej jest w lesie i jest sprawą niezłatwioną.

*Sekretarz* – dodam tylko, że może pan zapoznać się z korespondencją w tej sprawie u p. Osłowskiej, która próbuje ustalić w jaki sposób wydzielić działki i przekazać Zarządowi Dróg, także korespondencja jest cały czas w toku w tej sprawie, dokumentacja jest jawna i można się zapoznać.

*Radny Murawa* – odnośnie punktów świetlnych mówił Pan, że będzie montowany punkt świetlny na nowo zrobionej uliczce, a co z punktem świetlnym, o który wnioskowałem już dawno bodajże w 2012r. jako nie radny, koło p. Rowińskich jest lampa i można by założyć tą lampę, nie trzeba nowego słupa. Za chwilę Pan nam powie, że już teraz to wszystko poszło, że musimy pisać nowy projekt, nowe pieniądze i sam Pan mówi, że teraz założenie lampy trwa co najmniej pół roku.

*Wójt* – to, że się składa wniosek, to nie znaczy, że od razu jest realizowany, jest ten wniosek i będzie realizowany w przyszłości, takich wniosków jest dużo. Jak mówiłem w przyszłym roku nie będzie żadnego doświetlania w związku z tym, że musimy rozbudować szkołę w Dychowie. Jak skończymy szkołę, to przejdziemy do doświetlania i jednym projektem załatwimy te, o które radni występują z wnioskami.

*Radny Murawa* – prosiłem o wyrównanie asfaltu drogi koło p. Rowińskich jest to też droga dojazdowa do poszczególnych posesji, która jest w bardzo kiepskim

stanie, z drogi wojewódzkiej spływa woda, nie ma korytka, woda wymywa, są doły, mieszkańcy prosili żebym interweniował. Tak jak wspomniałem w 2012r., żeby założyć korytka, wtedy mieszkańcy zadeklarowali wykonanie korytka we własnym zakresie, żeby można było wodę sprowadzić do instalacji burzowej.

*Wójt* – byłem tam i droga jest całkiem przyzwoita, z tą wodą wygląda to tak, że nie są to wcale jakieś potężne koleiny, jest normalna droga, piasku faktycznie trochę naleci, ale nie są to zatrważające ilości. Wielokrotnie tam podjeżdżałem, żeby zobaczyć jak to wygląda i nie jest to aż w tak złym stanie jak Pan to przedstawia.

*Radny Murawa* – prosiłbym o taką odpowiedź na piśmie, ja to przedstawię mieszkańcom, a jeszcze dziś pofatyguję się i zrobię zdjęcia tej drogi na następną sesję i pokażę Państwu i jeżeli jest to droga w dobrym stanie, to nie ma problemu.

*Wójt* – ja zrobię kilka zdjęć dróg w gorszym stanie, żeby można było się odnieść.

*Radny Murawa* – w dniu 28 listopada złożyłem prośbę podpisaną przez 48 mieszkańców w sprawie ściszenia syreny, wpłynęło to również do sołtysa i komendanta OSP Bobrowice. Czy sprawa zostanie załatwiona pozytywnie? Mieszkańcy narzekają na nową syrenę, na jej głośność, dzieci bardzo źle reagują oraz osoby starsze, które noszą aparaty. Proszą o ściszenie, nie mówią, że mamy to wyłączyć. Były propozycje, żeby była stara syrena, a nowa może służyć jako głośniki do komunikatów.

*Wójt* – pismo wpłynęło dwa dni temu, muszę porozmawiać ze strażakami z OSP, co o tym myślą i wtedy dam odpowiedź, ja nie mogę za nich decydować, bo to oni wyjeżdżają na akcje i to oni muszą słyszeć sygnał. Nie wspomniał Pan, że w piśmie jest napisane, że jest XXI wiek i strażaków można powiadamiać przez sms. Dla mnie jest to niepoważne, są przepisy o obronie cywilnej o sygnałach. O jakim powiadamianiu sms mówimy, Panu się chyba pomyliło z zawodową strażą, gdzie faktycznie nie ma syren, ale wewnętrznie jest dyżur 24 na dobę i powiadamianie sms, a tu musi być odpowiednia siła sygnału, żeby strażacy usłyszeli. Jak Pan jako zawodowy strażak przedstawia taki argument, to ja się bardzo dziwię. Będę rozmawiał ze strażakami.

*Radny Murawa* – to nie jest tak, że mieszkańcy nie chcą syreny, tylko skargi są na nową syrenę, a na starą nigdy nie było. Mieszkańcy nie chcą jej wyłączyć, tylko wyciszyć. Jest sześć głośników, a może wystarczą tylko dwa, albo skierować je w odpowiednią stronę.

*Wójt* – powiedziałem, że będziemy rozmawiać.

*Przew. Szajek* – ja bym tych z Państwa, którzy podpisali zapytała czy wiedzą, co to jest smród spalenizny, jeśli spali się ich dobytek. Syrena wyje po to, żeby było wiadomo, że komuś dzieje się krzywda. Kuba starał się przesunąć te głośniki, żeby były mniej uciążliwe. Nasi strażacy chcą ludziom pomóc i moglibyśmy tak debatować, że karetki też wyją nie tym sygnałem. Pomyślmy

o tym, że komuś może się dziać krzywda, a nie o tym że jest to jakiś dyskomfort.

*Radny Murawa* – jeżeli stara syrena nie wywołuje takich emocji, to czemu jej nie zostawimy, głośniki wykorzystajmy do innych celów.

*Wójt* – te nowe syreny są dopuszczone, ale czekamy na odpowiedź od strażaków.

*Radna Kasperowicz* – z doświadczenia wiem że to szybko nie nastąpi, rozmawiałam z radnym powiatowym o wyrównanie nawierzchni drogi w stronę Kołatki w stronę oczyszczalni, jest to droga powiatowa, radny obiecał, że się tym zajmie.

*Wójt* – robimy to sukcesywnie.

*Radna Kasperowicz* – ale już się robią dziury, niech materiał sobie leży i czeka jak będą lepsze warunki pogodowe; droga poniżej Magnolii, szlaka leży dalej, pan Wiesiek nie ma czasu.

*Wójt* – znajdziemy innego wykonawcę.

*Radna Kasperowicz* – czy rozmawiał Pan w sprawie plastiku w jeziorze?

*Wójt* – nie, ale będę rozmawiał.

*Radna Kasperowicz* – więc ja zorganizuję to pismo z podpisami mieszkańców, o którym mówiliśmy.

*Wójt* – bardzo dobrze, będzie to wsparcie do rozmowy z panią dyrektorem.

*Radna Kasperowicz* – czy Pan Maćkowiak opłaca śmieci?

*Wójt* – teraz złożył deklarację zerową, Związek miał to sprawdzić, dowiem się.

*Radna Kasperowicz* – w każdym jednym miesiącu o tym rozmawiamy i do tej pory nic się nie zmieniło, czy Pan został wstecznie ukarany tak jak pozostali mieszkańcy Bronkowa.

*Wójt* – zapraszam do siebie i wspólnie zadzwonimy i dowiemy się.

*Radna Kasperowicz* – bo mieszkańcy Bronkowa ponieśli konsekwencje za niezłożenie deklaracji.

*Radny Grudziński* – nie konsekwencje, zapłacili tylko wstecz, to co mieli zapłacić.

*Radna Kasperowicz* – prośba do radnego powiatowego, wybudowano drogę na Magnolię, ładnie, pięknie, rozmawiałam z p. Wójtem i mówił że nie wyrażono zgody na odprowadzenie wody i teraz piasek z tej drogi sypie się na asfalt. Trzeba się tym zainteresować i posprzątać. Podziękowania dla p. Wójta w imieniu p. Podsady za załatwienie sprawy.

*Radny Nadolny:*

- do przewodniczącej i wójta w sprawozdaniach mówiliście o swoich działalnościach, w tym czasie odbyło się spotkanie z klubem i nikt o tym nie wspomniał, że takie coś było,
- ja wyczytałem, że za szkolenie mamy płacić 2.500 zł od osoby,

- chciałbym kopie pism dotyczących załatwienia lustra w Prądocinku, jak wyglądała droga załatwienia sprawy, bo blisko dwa lata załatwiania, to trochę za długo,
- buduje się chodnik w Janiszowicach 300 m, a my przeznaczamy 1/5 czyli 20.000 zł to jest razem 100.000 zł, to dla mnie jest drogi chodnik,
- wyrównanie pobocza w Chromowie Pan powiedział na jednej z komisji, że sukcesywnie się to robi, kiedy to nastąpi, do dnia dzisiejszego zostało dowiezione ok. 25 ton zostało tłucznia.

*Radny Grudziński:*

- pobocze przy byłej poczcie w Dychowie przy skrzyżowaniu drogi powiatowej z gminną, na razie nie ma żadnych ruchów, żeby te dziury zostały załatwane?
- w swoim sprawozdaniu Wójt mówił o chodniku w Dychowie, jest przynajmniej jedna działka rolna przy chodniku, wcześniej zostały położone na posesje krawężniki i z jednej strony jest krawężnik, a z drugiej obrzeże chodnikowe i nie ma żadnego wjazdu dla ciągnika. Niestety będziemy mieli uszkodzony chodnik, żeby rolnik mógł wjechać. Wykonawca wiedział, że jest coś takiego, ale nic nie zrobił.

*Wójt* – zmienimy to i poprawimy, bo ma Pan rację.

*Radna Kasperowicz* – szósty rok jestem radną i Pan nam obiecał, że jak minie pięć lat, to się przyjrzymy podłodze na świetlicy w Bronkowie, ponieważ ona jest już w coraz gorszym stanie.

*Wójt* – dobrze.

*Radny Murawa* – pytanie dotyczące analizy kosztów dotyczących oczyszczalni ścieków, przesuwaliśmy 30.000 zł na ten cel czy to zostało zrobione?

*Wójt* – jest w trakcie realizacji.

*Radny Murawa* – mówił Pan, że pojawi się to na BIP-ie, że będzie można składać oferty, czy to się pojawiło?

*Wójt* – nie pojawiło się, bo do 30.000 zł nie musi być na BIP.

*Radny Murawa* – obiecał nam Pan, że będzie i mi zależało, żeby to na BIP-ie było, bo znam osoby które też chciały złożyć swoje oferty.

*Wójt* – w związku z tym, że różne instytucje chciałyby startować nam potrzeba było osoby szybkiej i profesjonalnej, więc koledzy burmistrzowie i wójtowie polecili mi spółkę, skierowaliśmy zapytania, odpowiedzi były pozytywne, realizacja będzie w terminie, co dla mnie jest najważniejsze w związku z tym, że będziemy składać wnioski o dofinansowanie. Tak to się stało, że na chwilę obecną robimy również projekt przebudowy oczyszczalni w Dychowie, ale o tym później.

*Radna Szajek I.* – mówi się o dobru mieszkańców, że syrena za głośno wyje, więc ja o dobru naszych mieszkańców, kiedy to dobro nasze to jest Chojnowa i Żarkowa, którzy czekają na tą kanalizację i co się dzieje, że tu nagle jest Dychów, a nie ma mowy o oczyszczalni, która miała powstać? To też jest uciążliwość, chyba większa.

*Przew. Szajek* – odnośnie interpelacji radnego Nadolnego, mówiłam w punkcie szóstym, że biorę udział w posiedzeniach komisji rady, a nie wypisuję w jakim temacie, a spotkanie z klubem sportowym było na posiedzeniu komisji rady i byłam na nim.

*Wójt* – wracamy do tematu oczyszczalni ścieków w Bobrowicach, zacznę od tego, że było spotkanie w Bobrowicach dotyczące budowy oczyszczalni ścieków 260 metrów od najbliższego zabudowania, nie jest to w miejscowości tylko poza nią. Była roznoszona taka ulotka KonaRR-a i były tam zawarte kłamstwa tj. stwierdzenie, że jeżeli wybudujemy oczyszczalnię ścieków w Bobrowicach, to zamkniemy Dychów, to jest nieprawda świadczy o tym chociażby fakt, że będzie przebudowa tej oczyszczalni w Dychowie, ale takie kłamstwa na tej ulotce są zawarte. Ta grupa kilku osób, stwierdza jak to się nie opłaca, osoby te chodzą i kłamią. Robiłem zebrania w miejscowościach poza Bobrowicami, przedstawiłem im fakty i wszyscy mieszkańcy byli za budową oczyszczalni i przyłączeniem się do niej. Na zebranie w Bobrowicach przybyło 31 osób z czego siedem osób było przeciwnych, a reszta przyszła po informacje i była „za” budową oczyszczalni. W związku z tym, że p. Oleszek na dniach wniósł skargę do Samorządowego Kolegium Odwoławczego dalej wstrzymana jest procedura otrzymania pozwolenia na budowę. W związku z tym, że prawdopodobnie nie zdążymy z terminami, a termin składania wniosku jest do 31 stycznia, SKO potrafi odpowiedzieć po 5 miesiącach, więc zdecydowałem, że chociaż złożymy wniosek na Dychów. Pierwotnym moim zamiarem była oczyszczalnia w Bobrowicach i sukcesywne podłączanie innych miejscowości, a na końcu przebudowa oczyszczalni w Dychowie. Wszystko wskazuje na to, że dzięki p. Oleszek i tej grupie nie zdążymy z terminami, więc stąd te 30.000 zł na projekt przebudowy oczyszczalni w Dychowie, a będzie to przebudowa w zakresie budynku, czyli nie trzeba pozwolenia na budowę i na pewno zmieścimy się w czasie. Projektu tej modernizacji podjęła się profesor z Politechniki Wrocławskiej, która ją wcześniej projektowała. Czy dostaniemy pieniądze, to już inna sprawa ale jak nie złożymy wniosku, to nie dostaniemy na pewno. Nie ta kolejność którą chciałem, ale warto zrobić chociaż Dychów, a w przyszłości zrobimy Bobrowice, bo prędzej czy później otrzymamy to pozwolenie. Kanalizację mają tylko mieszkańcy Bobrowic, część Dychowa i Bronkowa, a reszta mieszkańców ma szamba. Jak już będzie przebudowa oczyszczalni w Dychowie, to wtedy będzie można podłączyć Chromów, ale to już w przyszłości. Jest to kwestia 2 ml zł, a w przyszłości będziemy musieli je

wydać ze swoich środków. Uważam, że woda była najważniejsza, a następnym etapem jest skanalizowanie całej gminy. Ja wiem, że woda zajęła nam osiem lat, ale mamy zdrową i dobrą wodę do picia. Kanalizowanie zajmie na pewno więcej czasu, bo to jest bardziej skomplikowana inwestycja, ale też do tego dojdziemy. Pan Dorian Oleszek zwrócił się do mnie z pismem o ujęcie w przygotowywanym projekcie zmian Studium Kierunków i Zagospodarowania Przestrzennego Gminy Bobrowice działek 462/5 i 462/4 z przeznaczeniem na budownictwo przemysłowe i handlowo-usługowe. Mówimy o tych działkach przyległych do naszej działki, gdzie w przyszłości ma powstać oczyszczalnia ścieków. Wcześniej p. Oleszek pisał pismo do Regionalnej Dyrekcji Ochrony Środowiska, że nie może ta oczyszczalnia ścieków powstać przy jego działce, ponieważ działki sąsiadujące są obszarem występowania czajki. Regionalna Dyrekcja odniosła się w ten sposób, że budowa oczyszczalni w żaden sposób nie przeszkadza czajce. W tej sytuacji nie można ująć tego obszaru w planie zagospodarowania przestrzennego na inne działalności, w związku z tym, że tam występuje czajka.

*Wójt* – odpowiedź dla p. Nadolnego 1/5 udziału w chodniku dotyczy Strużki, a nie Janiszowic.

*Radny Kasperowicz* – na Komisji Oświaty odwiedził nas p. Mirosław Kozyra z pismem dotyczącym podziału klasy I Gimnazjum w Bobrowicach, chcielibyśmy, żeby Pan wyraził swoją opinię na ten temat, ponieważ zostaliśmy zaskoczeni, bo my jako radni nie znamy sytuacji tej klasy. Liczyłam, że pojawi się tu dzisiaj pani dyrektor, ale znowu się rozczarowałam, więc chciałabym, żeby Pan przedstawił swoje stanowisko w tej kwestii.

*Wójt* – do końca maja dyrektor składa arkusz organizacyjny szkoły, czyli jakie będą klasy, ile zajęć itd. W arkuszu została ujęta jedna klasa i na tym koniec. Na początek września przychodzi pani dyrektor i mówi, że w klasie jest 29 osób i prosi o podział. Powiedziałem, że na chwilę obecną nie mam żadnych środków na podział. Jedna klasa kosztuje 100.000 zł, przy czym na oświatę dokładamy 55% z własnego budżetu i zobaczymy jak to będzie wyglądało z finansami. Pani dyrektor powiedziała, że zostały jeszcze pieniądze dotyczące podziału klasy w roku ubiegłym, więc podzieliśmy klasy na ważnych przedmiotach. Jest podział na czterech lekcjach, ale trzeba zapytać najpierw dzieci, bo z tego co wiem one tego nie chcą. Sąsiadki dziecko chodzi do Zielonej Góry do szkoły i tam jest 30 osobowa klasa i nie ma problemu. Poprosiłem o frekwencję we wrześniu była duża, w październiku nie ma dnia, żeby nie było 2-3, 6-7 osób. Słyszę, że na niektórych lekcjach jest niespokojnie, od kwestii zachowań jest pedagog, który niech się temu przyjrzy. Pani Oleszek może więcej czasu poświęcić tej klasie, bo obecnie są tylko cztery klasy Gimnazjum.

*Radna Kasperowicz* – czy na przyszłość są zamiary podzielenia klasy?

*Wójt* – nie wiem czy jest sens.

*Radny Murawa* – czy pani dyrektor wystosowała pismo o podział?

*Wójt* – tak, chyba we wrześniu.

*Radny Murawa* – dostaliśmy to pismo od rodziców w sprawie podzielenia klasy skierowane do rady gminy, powtarza się znowu sytuacja i mam prośbę, że jeżeli wpływa pismo do rady, to żeby niezwłocznie je radnym przekazać. Jeżeli przewodnicząca zaakceptuje pismo w poniedziałek, to niech one w poniedziałek wychodzą do radnych.

*Przew. Szajek* – jeszcze jest obieg dokumentów, trafiło do was w ciągu 30 dni?

*Radny Murawa* – przypomnę o piśmie z Zarządu Wojewody odnośnie obniżenia pensji wójta otrzymaliśmy je, gdy termin minął i nie mogliśmy się od tego odwołać.

*Przew. Szajek* – widzę, że jest tu teraz nagonka na łapaniu się na datach, a nie zajmowaniu się tym co jest ważne.

#### **Ad.19**

Odpowiedzi na interpelacje zgłoszone na poprzednich sesjach – udzielona na bieżąco.

#### **Ad.20**

Wolne wnioski i informacje.

*Radny Murawa* – w związku z tym, że nasze obrady zarówno komisji jak i sesji są jawne wniosek, prośba żeby były komisje również nagrywane, że jeżeli nam coś umknie, żebyśmy mogli to odsłuchać i uzupełnić w protokole. Jestem zaniepokojony tym, że po pięciu miesiącach podczas Komisji Rewizyjnej dostałem do podpisania protokół, w którym nie było słowa wspomniane o tym, że my, którzy byliśmy na tej komisji chcieliśmy, żeby pan Przewdziek wypowiedział się na temat stanu boiska. Nie może być tak, że coś gdzieś wyszło, a tego nie ma w protokole. Ja wniosłem odpowiednie uwagi do protokołu i zauważyłem, że tego nie ma i po pięciu miesiącach możemy się kłócić czy to było, czy nie, a tak moglibyśmy wziąć nagranie, odsłuchać i zrobić protokół prawidłowo. Była to rzecz taka, że my się z radnych nie znamy, żeby Pan Przewdziek wydał nam opinię na temat boisk, był to wniosek wszystkich radnych, a tego nie było w protokole.

*Radna Szajek I.* – wyjaśniliśmy to sobie.

*Radny Murawa* – chciałbym też zawnioskować, żeby nagrania z sesji były również dołączone do protokołu na BIP.

*Radna Kasperowicz* – jako przewodnicząca Komisji Oświaty, jako poprzednia radna powiem, że my to już przerabialiśmy, są różne problemy, przychodzą różni ludzie, którzy chcą porozmawiać o zwykłych ludzkich problemach i nie każdy w gminie i na świecie musi znać imiona, nazwiska i problemy.

*Wójt* – na komisji posługujemy się swobodnym językiem, posługujemy się danymi, mówimy o różnych sprawach to jest ważne przy podejmowanych później decyzjach.



*O godz. 11:35 Radny Grudziński opuścił salę posiedzeń.*

Przewodnicząca poddała pod głosowanie wniosek Radnego Murawy, który 12 głosami „przeciw”, 1 „wstrzymującym się” i 2 „za” został odrzucony.

*Radny Powiatowy* – moja informacja dotyczy szpitala powiatowego. Zdecydowaliśmy się na rozwiązanie umowy z grupą Nowy Szpital za porozumieniem stron, ale każdy stawia swoje warunki, chcemy to zrobić, żeby każdy poszedł w swoją stronę bez konsekwencji finansowych. Rozmowy trwają z wieloma operatorami, ale głównie ze 105 Szpitalem w Żarach. Do końca nic nie wiadomo, na razie trwają rozmowy. Może być założona spółka samorządowa z miastem Gubin i miastem Krosno Odrz. ewentualnie poprosimy samorządy gmin o wsparcie finansowe na doposażenie szpitala. Chcemy, żeby w styczniu ruszył szpital i są to już rozmowy na etapie rządowym. Dzisiaj ludzie są bez pracy, są odwołania, a my jako powiat nie mamy wpływu na zatrudnienia. Wszystko robimy, żeby ten szpital był zarówno w Krośnie jak i Gubinie, ja się nie zgodzę na to, żeby szpital był tylko w Gubinie, zawsze był w Krośnie Odrz. i tam ma zostać.

*Sołtys Łukaszewicz* – pamiętam jak poprzedni radny nas tu wszystkich omamiał i mówił nam jak to wszystko będzie pięknie i co z tego wyszło?

*Radny Powiatowy* – sprzedam, że może być różnie, 80% że ten szpital będzie, a 20% że wcale może go nie być.

*Sołtys Łukaszewicz* – czy została powołana jakaś komisja na wstrzymanie rozgrabiania naszego szpitala?

*Radny Powiatowy* – my jako powiat nie mamy żadnego wpływu na to, co dzieje się w szpitalu, tylko zabezpieczyliśmy budynki jako ochrona. W 2009r. została podpisana umowa na 20 lat bez możliwości aneksowania, trudno mi odpowiadać za poprzedników. Są wyznaczone dwie komisje inwentaryzacyjne do sprzętu w Krośnie Odrz. i Gubinie. Robimy wszystko, żeby ten szpital był. W poniedziałek będzie sesja może zapadną jakieś decyzje.

Droga w Wełmicach została zrobiona, kolejny etap w przyszłym roku, w Janiszowicach rusza budowa chodnika, planuje się inwestycje w Bronkowie i Dychowie, ale wszystko jest zależne od tego, co się będzie działo ze szpitalem, ponieważ będzie potrzeba nam dużo środków.

*Sołtys Borowiak* – prośba, żeby dalszy ciąg tej drogi wyrównać, ponieważ na odcinku, który pozostał jest dziura na dziurze i nie można przejść.

*Radny Powiatowy* – dobrze porozmawiam w tej sprawie.

*Radny Nadolny* – „my zarząd powiatu krośnieńskiego musimy coś zrobić w kwestii szpitala” takie słowa chciałbym usłyszeć. Cieszy mnie, że powstała grupa inicjatywna KonaRR, że są odważni ludzie. Chciałbym uzyskać grafik

kolejności odsnieżania dróg. Pan Wójt mówi o wodzie, że 3-4 domów nie ma, ale jest jeszcze Prądocinek i mam takie pytanie, wiem od Pani Wileńskiej, że wystąpiła o prawidłową numerację budynków i doprowadzenie tam wody. Następna sprawa do Pana Wójta zgłosił się ktoś z Chromowa o drzewo dąb z placu zabaw, które było przeznaczone dla mieszkańców na ognisko, może ktoś z sołtysów chce do kominka w świetlicy, a ten ktoś niech sobie weźmie lipę za darmo, ten dąb jest dla mieszkańców. Nagrywanie powinno być.

*Wójt* – odnośnie odsnieżania umowa jest podpisana z p. Hałupką, ma on cały obszar i czas, a gdzie zacznie nie jest istotne, wszędzie są mieszkańcy. Woda do Prądocinka jest doprowadzona do granicy działki Pani Wileńskiej, do drogi jest doprowadzona woda, ci mieszkańcy mają swoją prywatną drogę, a po swojej drodze muszą już sami. Dąb – niech Pan nie szafuje mieniem gminy, dąb jest gminy, a nie sołectwa, chce sołectwo to dostanie, ale nie może Pan dawać innym sołectwom. Jeśli chodzi o lipę, to musi to wyciąć specjalistyczna grupa.

*Radna Waszkiewicz* – czy ja dobrze zrozumiałam, że sołtysi i radni mają po dzisiejszej sesji pojechać do swoich mieszkańców i powiedzieć im, że przepraszamy, ale tracimy 2 mln zł, które możemy od kogoś dostać i te pieniądze będziemy musieli przeznaczyć z naszego budżetu sołectkiego. W związku z powyższym inwestycje, które będą w przyszłości planowane też będą przesunięte. Czyli te wszystkie zapytania, które my teraz kierujemy, że chcemy oświetlenie dodatkowe, kostkę brukową, szlakę na pokrycie dróg nie będzie na to pieniędzy, bo mu będziemy musieli przerzucić na oczyszczalnię, która będziemy musieli wybudować ze swoich pieniędzy. A dodatkowo ta kwota 2 mln zł będzie na karę jaką my będziemy musieli zapłacić jako gmina za niewybudowanie oczyszczalni w określonym czasie. Czy ja to dobrze zrozumiałam?

*Wójt* – możecie informować mieszkańców dzięki komu na chwilę obecną nie ma tej oczyszczalni, przy czym tu nie ma kary za niewybudowanie, ta kara może się pojawić jak będzie ustawa i będziemy kontrolować szczelność szamb.

*Sołtys Duziak* – przykre jest, że budowa się oddała, nie wiem czy wszyscy radni wiedzą, ile my mieszkańcy, którzy nie są podłączeni do oczyszczalni płacimy za jeden beczkowóz, obecnie jest to za 70 zł miesięcznie, a wiem że od nowego roku będziemy płacili 90 zł. To jest przykre.

*Radna Hałupka* – żalił mi się mieszkaniec, że w miesiącu musi wywieźć nawet dwa razy szambo.

*Sołtys Duziak* – rozmawiałem z p. Wachałą, który mówił że mu się to już nie opłaca i będzie musiał podnieść cenę, ale to jest naszym kosztem.

*Radny Powiatowy* – trzeba podziękować Wójtowi za bardzo dobry taktyczny manewr, że chociaż część tych 2 mln zł zostanie wykorzystana. Może ta część tych ludzi ma swoje rację, ale ilu ludzi przy tym hamuje. W imię czego Marcin to robicie?

*Radny Murawa* – każdy ma prawo mieć swoje zdanie, naszym zdaniem jest to zła lokalizacja, a Pan Wójt nie zrobił w tym celu nic, żeby zmienić tę lokalizację. My nie jesteśmy przeciwko budowie oczyszczalni, mówiliśmy, że trzeba zrobić analizę ogólną gminy, gdyż może lepiej jest wybudować taką oczyszczalnię w rejonie Strużki. Nie możecie mówić, że stracimy 2 mln zł, bo tych pieniędzy jeszcze nie mamy. Może się okazać, że nasz wniosek nie dostanie wcale tych pieniędzy.

*Przew. Szajek* – ale nie wiemy tego i odrzucamy szansę.

*Wójt* – jeżeli mówimy o lokalizacji, to kłamie Pan w żywe oczy naszych mieszkańców, pierwszą lokalizacją była działka przy trzeciej tamie, ale okazało się, że jest to teren zalewowy. Następny teren był w stronę Chojnowa mamy tam trzy własne działki, RDOŚ (Regionalna Dyrekcja Ochrony Środowiska) nie zatwierdził, bo degraduje teren pod względem ekologicznym. Na BIP-ie jest opinia RDOŚ i proszę się zapoznać. Trzecie miejsce wskazane przez KonaRR dotyczyło zakupu działki, wystąpiłem z wnioskiem, na który Pan Tomas nie odpowiedział. Kłamie Pan całe społeczeństwo, że ja się nie starałem o inne miejsce, starałem się i te trzy miejsca odpadły. Na końcu zostało to ostatnie miejsce, gdzie pierwotnie była planowana oczyszczalnia i to miejsce jest najlepsze, bo spełnia te wszystkie wymogi, co potwierdza opinia RDOŚ. Pan jako radny broni interesów p. Oleszka.

*Radny Murawa* – każdy ma prawo mieć swoje zdanie moim zdaniem ta lokalizacja jest na szkodę gminy i ja zrobię wszystko, żeby ta oczyszczalnia nie powstała w tym miejscu, każdy może mieć swoje zdanie.

*Radna Hałupka* – przyczyńcie się jeszcze do tego, żebyście pozyskali te 2 mln zł.

*Radny Powiatowy* – jak się jest radnym, to się nie ma osobistego zdania, tylko zdanie mieszkańców.

*Wójt* – ja szanuję każdego zdanie, tylko bardzo proszę, żeby Pan nie kłamał, że ja nie szukałem innej lokalizacji, każda działka, która zostanie sprzedana pod budowę budynku w Bobrowicach działka nie zostanie podłączona do kanalizacji, bo na chwilę obecną Dychów jest wykorzystany maksymalnie i więcej się nic już nie podłączy.

*Sołtys Kozyra* – chciałem się odnieść do poruszanych tu tematów – szkoła to nie jest grupa inicjatywna tylko organy szkoły, czyli Rada Pedagogiczna i Rada

Rodziców się pod tą petycją podpisały. Liczę że dostaniemy odpowiedź na petycję, bo została skierowana do Wójta przez Przewodniczącą według właściwości. W Studium zagospodarowania przestrzennego gminy Bobrowice jest zapisane, że do Bronkowa mają być przyłączone Janiszowice, Przychów i Wełmice, a nie ma zdania w Studium o rozbudowie oczyszczalni w Bronkowie. Kolejna sprawa trzy miesiące temu Wójt obiecał obejrzeć mój przystanek.

*Wójt* – był tam p. Prystarz i będzie poprawiony ten przystanek.

*Sołtys Kucharczyk* – u p. Maćkowiaka jest kontener 1100 l, przyjeżdża samochód i zabiera śmieci z kontenera, a z boku stoją śmieci w workach, żeby on to do kontenera wrzucił.

*Radna Kasperowicz* – od zeszłego roku są śmieci w workach jutowych, a ten pan ma deklarację zerową.

*Sołtys Kucharczyk* – ja bym się w przyszłości zastanowiła nad spalarnią śmieci.

*Sołtys Łukaszewicz* – mamy fajny chodnik, ale jak jedzie niepełnosprawny wózkiem, to co z nim zrobić.

*Wójt* – będziemy przesuwac tam lampy.

### Ad.21

Wobec wyczerpania się porządku obrad Przewodnicząca Rady Mariola Szajek zamknęła obrady, dziękując wszystkim za udział.

Sesję zakończono o godz. 12<sup>20</sup>.

Na tym protokół zakończono.

Protokołowała:

  
Ewelina Roszak

30-11-2016r.

Przewodniczyła:

  
Mariola Szajek